
مظلومی: 
نتایج استقلال 

راضی کننده است
پرویــز مظلومی، عضــو هیأت مدیره 
باشــگاه اســتقلال درباره نتایجی که 
ایــن تیــم در یــازده هفتــه لیــگ برتــر 
بــه دســت آورده بــه ایــران ورزشــی 
چنین گفته اســت: »نتایج استقلال 
راضی کننــده اســت. ما بــا اختلاف 2 
امتیــاز نســبت بــه پرســپولیس در 
جایــگاه دوم قــرار داریــم و نتایــج 
مطلوبــی بــه دســت آورده ایــم. ایــن 
امتیــاز هــم قابــل جبــران اســت.« 
حضــور  دلایــل  دربــاره  مظلومــی 
اســتقلال در جایــگاه دومــی نیز این 
جمــلات را بــه زبــان آورد: »دلایــل 
متعــددی باعــث شــد کــه اســتقلال 
در ایــن جایگاه باشــد. به اعتقاد من 
اگــر برخــی اشــتباهات داوری علیــه 
تیــم مــا شــکل نمی گرفــت، اوضــاع 
امتیــازی خیلــی بهتــر از چیــزی بــود 
کــه الان وجــود دارد. البتــه باخــت 
ابتــدای فصــل بــه ســپاهان هــم در 
ایــن وضعیــت تأثیرگذاشــته اســت. 
مــا کمــی بدشــانس بودیــم وگرنــه 
الان در صــدر جــدول قرار داشــتیم. 
حتــی ممکــن بــود اختــلاف امتیازی 
مــا نســبت بــه پرســپولیس قابــل 
توجه باشــد.« سرمربی سابق آبی ها 
درباره تقابل استقلال با پرسپولیس 
در هفته دوازدهم نیز گفت: »تاریخ 
ایــن بــازی مشــخص شــده و بایــد تا 
زمــان فــرا رســیدن آن بــازی خــوب 
تمریــن کنیــم. البتــه بایــد انتظــار 
بازگشت ملی پوشــان را هم بکشیم 
امــا زمــان کافــی بــرای هماهنگــی 
وجــود دارد و مــن بــه امتیازگیــری 
بــازی خوشــبینم. ســاپینتو  در آن 
تیــم امیدوار کننــده ای ســاخته و بــه 
احتمال زیاد اســتقلال می تواند جام 

لیــگ را هــم بــه دســت آورد.«

 
احتمال بازگشت 

حامدی فر و زواری
باشــگاه صنعــت نفــت آبــادان کــه 
وضعیــت مناســبی در لیــگ ندارد، 
به دنبــال بازگردانــدن حامدی فــر 
و زواری اســت. ایــن دو بازیکــن 
ابتــدای فصــل بــه اســتقلال ملحق 
شــدند امــا نتوانســتند در ترکیــب 
آبی هــا بــه میــدان برونــد. وضعیت 
ایــن دو بازیکــن بــه گونــه ای اســت 
 کــه بعیــد بــه نظــر می رســد در 
نیــم فصــل دوم هم برای اســتقلال 
بــه میــدان برونــد. البتــه اســتقلال 
مشــکل نقل و انتقالات دارد و باید 
برای جداسازی بازیکنان خود ابتدا 
پنجــره نقل و انتقالاتــی را باز کند تا 
بتوانــد درصورت جدایی بازیکنان، 

گزینه هایــی را جایگزیــن کند.

 
استقلال محکوم شد

بــه دنبــال شــکایت محمدطاهــا 
فراهانــی از باشــگاه اســتقلال، 
ایــن باشــگاه بــه پرداخــت مبلــغ 
500 میلیــون ریــال بابــت اصــل 
10 میلیــون  ســته و مبلــغ  خوا
و 900 هــزار ریــال بابــت هزینــه 
دادرســی در حــق خواهان محکوم 
گردیــد. رأی صــادره ظــرف مــدت 
7 روز از تاریــخ ابــلاغ در کمیتــه 
اســتیناف فدراســیون فوتبال قابل 
تجدیدنظرخواهــی خواهــد بــود.

بازگشت سلطان 
استقلالی به باشگاه

روز گذشــته علــی جباری، ســلطان 
اســتقلالی ها دیــداری بــا علــی 
فتح الله زاده، مدیرعامل اســتقلال 
داشــت. جبــاری از چهره هــای ویژه 
و مانــدگار در فوتبــال ایــران اســت 
چــرا کــه با اســتقلال و تیــم ملی، به 
مقام قهرمانی آسیا رسیده، یکی از 
گلزن ترین بازیکنان تاریخ باشــگاه 
استقلال است و از سوی هواداران، 
لقــب »ســلطان« را دریافــت کــرده 
اســت. جباری در ملاقــات  با دکتر 
فتح اللــه زاده، بازگشــت مجــدد 
ایشــان به استقلال را تبریک گفت 

و بــرای وی آرزوی موفقیــت کــرد.

 zمصاحبه و خبر

ریکاردو ساپینتو

تا نگفتم کسی جدا نشود!

پنجره نقل و انتقالاتی اســتقلال به خاطر بدهی های انباشــته شده در حال 
حاضــر بســته اســت. ریکاردو ســاپینتو بــه بازیکنان تیمش اعــلام کرده که 
در صــورت بــاز شــدن پنجره نقــل و انتقالات هیچ بازیکنی حــق این را ندارد 
بدون اجازه او از تیم جدا شود و بازیکن تنها در صورتی که در لیست مازاد 
ســرمربی پرتغالــی قــرار بگیــرد و باشــگاه بتوانــد جایگزینــی بــرای آن بگیرد 

می توانــد قراردادش را فســخ کند.

علی فتح الله زاده

غیبت در شب رونمایی

دوشــنبه شــب بالاخــره از پیراهــن تیم ملــی در جام جهانی رونمایی شــد. 
ایــن مراســم بــا حضــور چهره هــا و بازیکنــان تیــم ملــی برگــزار شــد امــا در 
میــان افــراد سرشــناس خبــری از علی فتح اللــه زاده مدیر عامل اســتقلال 
نبــود، حــال مشــخص نیســت علــت غیبت او دعوت نشــدن اســت یا این 
اتفــاق بــا تصمیــم شــخص فتح اللــه زاده گرفته شــده و در مراســم حضور 

پیــدا نکرده اســت.

رافائل دا سیلوا

ایران تیم ملی دوم من است

مدافع برزیلی استقلال بعد از سوپرجام به کشورش برگشته و در تعطیلات 
به ســر می برد. داســیلوا که تیم کشــورش یکی از شــانس های قهرمانی در 
قطــر بــه حســاب می آیــد اعلام کــرده که تیم ملــی ایران در جــام جهانی تیم 
دومش خواهد بود و امیدوار است ایرانی ها بتوانند بهترین نتایج را بگیرند 
و از گــروه صعــود کننــد. داســیلوا 26 آبان باید دوباره در تمرینات اســتقلال 

حضــور پیــدا کند و از ایران بازی هــای تیمش را دنبال کند.
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از کمپ آبی
5استقلال

 zسوژه

استقلال بزودی باید طلب استرا 
را پرداخت کند و مسئولان این 

باشگاه تنها راهکاری که این روزها به 
ذهنشان رسیده؛ گرفتن وام دویست 

میلیاردی است تا مشکلات مالی 
را برطرف کنند، چقدر این راهکار 
استقلالی ها را اصولی می دانید؟

نــه تنهــا اســتقلال بلکــه هیــچ کــدام از 
باشــگاه های مــا ظرفیــت گرفتــن وام و 

پرداخــت اقســاط را ندارنــد.
چطور؟

باشــگاه های ایرانــی هــر چقــدر پــول بــه 

دســت می آورنــد فــوراً هزینــه می کننــد 
و بــرای آنهــا پولــی نمی مانــد کــه بتواننــد 
اقساط وام به اضافه سودی که روی آن در 
طول ســال آمده را پرداخت کنند! شــما در 
نظــر بگیرید بانک ها در خوشــبینانه ترین 
حالــت 21 درصــد ســود روی وامــی کــه 
می دهنــد بکشــند، قیمــت تمــام شــده 
بــرای باشــگاه ها در چنیــن حالتــی 28 
درصــد اســت و ســود 28 درصــدی روی 
وام 200 میلیــاردی در آخر ســال 56 درصد 
ســود بانکــی دارد کــه باشــگاه ها بایــد 
پرداخــت کنند. شــما بگویید کــدام یک از 
باشــگاه های ما چنین ســودی را می توانند 
پرداخــت کنند و اقســاط بانــک را بدهند؟ 
بــا چه منبــع درآمدی؟ وقتی هیچ کــدام از 

مدیــران نگاه اقتصــادی ندارنــد و اکثر آنها 
متعلق به دولت هســتند و هیچ خلاقیتی 

در مــورد درآمدزایــی ندارنــد.
اینطور که دوباره آقای اولیایی 

مطرح کرده امسال هم استقلال و 
پرسپولیس به دلیل نداشتن مجوز 

حرفه ای از آسیا حذف می شوند! 
نظر شما در خصوص این مسأله 

چیست؟
چطــور مجــوز حرفــه ای صــادر شــود وقتی 
باشــگاه ها غیر دولتی نیســتند! موضوعی 
کــه در ایــن زمینه مهم اســت اینکه دولت 

نمی توانــد دو تیم داشــته باشــد.
یعنی دولت می تواند یک تیم داشته 
باشد اما داشتن دو تیم غیرحرفه ای 

است؟
بلــه دولــت یــک تیــم داشــته باشــد هیــچ 
مــوردی نــدارد. امــا داشــتن دو تیــم؛ 
اشــکالش ایــن اســت کــه فســاد ایجــاد 
می کند! برای همین اســت که دائماً گفته 
می شــود این دو باشگاه باید واگذار شوند. 
متأســفانه نکته دیگری هم که وجود دارد 
ایــن اســت که این دو باشــگاه سندســازی 
کرده انــد و در زمــان آقــای کفاشــیان و آقای 

تــاج هــم تأییــد شــده اســت.
خب راهکار چیست و چطور می شود 

از محرومیت نجات پیدا کرد؟
راهــکارش شفاف ســازی اســت. ایــن دو 
باشــگاه هیــأت مدیره صــوری دارند! نکته 
مهمتــر اینکــه مجمــع رســمی ندارنــد و 

همچنیــن عــدم حسابرســی دارنــد. با رفع 
مشــکلاتی کــه وجــود دارد این دو باشــگاه 
می تواننــد مجوز حرفــه ای بگیرند. تاکنون 
هــم وجود این مشــکلات و نگرفتن مجوز 
حرفــه ای باعــث لطمه زدن بــه بیت المال 

شــده است.
نکته دیگری که این روزها در 

خصوص باشگاه استقلال وجود دارد 
این است که شایعه استعفای آقای 

فتح الله زاده اعلام شد البته خیلی زود 
هم تکذیب شد!

پیش بینی می کردم ایشــان اســتعفا دهد 
اما اســتعفای ایشــان قابل توجیه نیســت 
چــون همــه مشــکلات را می دانســت 

و آمــد.

پیش بینی استعفای فتح الله زاده را می کردم

 واعظ: استقلال چطور سود وام 
200 میلیاردی را می دهد؟

مهدیه دریابیگی
خبرنگار

دولت یک تیم داشته 
باشد هیچ موردی ندارد. 

اما داشتن دو تیم؛ 
اشکالش این است که 

فساد ایجاد می کند! برای 
همین است که دائماً 

گفته می شود این دو 
باشگاه باید واگذار شوند

 زنــگ خطــر بــرای اســتقلال در مــورد پرونــده مالــی اســترا بــه صدا در آمده اســت. باشــگاه اســتقلال در پرونده مربی ایتالیایی حتی نمی تواند اعتراضی داشــته باشــد! چون تا جایی که جا داشــته و قانون اجــازه می داد فیفا 
به اســتقلال فرجه داد، اما حتی این فرصت خریدن اســتقلالی ها هم دردی از آنها دوا نکرده و در حالی که زمان به ضرر اســتقلال در حال گذشــتن اســت، مســئولان این باشــگاه باید هر طور که شــده پول اســترا را جور 
کنند و بعد از جلســه ای که فتح الله زاده با هیأت مدیره اســتقلال داشــت به این نتیجه رســیدند که گرفتن وام 200 میلیاردی شــاید بتواند راهگشــا باشــد و آنها بتوانند پول اســترا را هر چه زودتر به حســابش واریز کنند 
تــا ایــن پرونــده باعــث بســته شــدن پنجــره نقــل و انتقــالات اســتقلال نشــود؛ از طرفــی هم با صحبت های کاظم اولیایی خطر محرومیت مجدد دو باشــگاه اســتقلال و پرســپولیس از آســیا به دلیل نداشــتن مجــوز حرفه ای 
وجــود دارد! در میــان همــه اتفاقــات منفــی کــه روی دوش اســتقلال ســنگینی می کنــد، گفتــه شــد کــه فتح اللــه زاده اســتعفا داده و نمی خواهد در اســتقلال بماند؛ هرچنــد که زود این خبــر تکذیب شــد و مدیرعامل جدید 

اســتقلال همچنــان در کنــار ایــن تیــم بــه کار خــود ادامــه می دهد. در خصوص مســائلی که مطرح شــد با واعظ مدیرعامل ســابق اســتقلال همکلام شــدیم تا نظر او را درباره مســائل مطرح شــده؛ جویا شــویم.

سکوت مدیرعامل سابق توجیه ندارد

ماجرای خودروهای گرانقیمت چیست آقای آجورلو؟
آن روز کــه مصطفــی آجورلــو بطــور 
ناگهانــی از باشــگاه اســتقلال کنــار 
گذاشــته شــد، بســیاری از ســؤالات 
درباره عملکــرد مدیریت مدیرعامل 
ســابق اســتقلال بــی پاســخ مانــد. 
خــود آجورلــو نیــز تــا بــه امــروز رغبتی 
بــه مصاحبــه از خــود نشــان نــداده 
در حالــی کــه پرســش از آقــای مدیــر 
بــه حــدی زیــاد اســت کــه حتــی لازم 
بــود او در یــک نشســت خبــری بــا 
حضــور اصحــاب رســانه شــرکت 
کنــد و بــه ابهامــات بســیاری کــه 
باقــی مانــده پاســخ روشــن دهــد. 
در روزهــای اخیــر شــایعاتی دربــاره 
تحویــل خودروهایــی گرانقیمــت از 

ســوی مدیرعامل باشــگاه اســتقلال 
به برخی مســئولان پیشــین باشــگاه 
اســتقلال شــنیده شــده کــه شــوک 
تازه ای را میان اســتقلالی ها به وجود 
آورده اســت. حتــی شــایعه شــده 
فتح اللــه زاده از مدیرعامــل ســابق 
خواســته وضعیــت ایــن خودروهــا را 
تعییــن تکلیــف کنــد. ظاهــراً چنیــن 
ادعــا شــده کــه خودروهــای تحویلــی 
ه  شــگا با ل  ا مــو ا جــزو  ن  همچنــا
اســتقلال محســوب می شــود و بایــد 
بــه نفــع کل مجموعــه صــرف شــود. 
اینکــه خبــر فــوق چــه انــدازه صحت 
داشــته باشــد، هنــوز بــه طــور قطــع 
یــن وضعیــت  روشــن نیســت و ا

می طلبد که آجورلو دست کم درباره 
ایــن ماجــرا گفتمانی داشــته باشــد و 
شفاف ســازی کنــد. ســکوت بیش از 
حــد آجورلــو بعــد از برکنــاری خــود به 
یــک معمــای پیچیــده تبدیــل شــده 
کــه هــر چــه از ایــن سیاســت بگذرد، 
نــه تنهــا ســودی بــرای مدیرعامــل 
ســابق اســتقلال بــه همــراه نخواهــد 
داشــت، بلکــه شــایعات پیرامــون او 
را نیز فزونی خواهد بخشــید. آجورلو 
البتــه در دوران مدیریــت خــود نیــز 
مصاحبه های کمی داشــت و بیشــتر 
ترجیح می داد در ســکوت کار خود را 
پیش ببرد اما این استراتژی همیشه 
پاســخگو نیســت و حالا کــه ابهامات 

بزرگــی دربــاره برخــی هزینه هــا بــه 
وجــود آمــده آقــای مدیر برکنار شــده 
باید برای تنویر افکار عمومی هم که 
شــده پیرامون این مسائل جز به جز 
توضیحــات کافــی ارائه دهــد. آجورلو 
حتی درباره اظهارات اخیر قربانزاده، 
رئیــس ســازمان خصوصی ســازی 
پیرامــون برداشــت از بــورس نیــز 
ســکوت اختیار کرده و حاضر نیست 
پیرامــون ایــن موضــوع نیــز بــرای 
هــواداران اســتقلال شفاف ســازی 
کنــد. در اظهــارات قربانــزاده گفتــه 
شــده کــه اســتقلال بیــش از حــد 
تصویب شده کمیته مصارف، اقدام 
بــه برداشــت پــول کــرده اســت کــه 

ایــن تصمیــم در دوران 
مدیریــت آجورلــو اتخــاذ 
شــده و بایــد مشــخص 
شــود کــه صــرف چــه 
امــوری شــده اســت. 
بــه هرحــال مدیرعامل 
سابق باشگاه استقلال 
کــه دســتاورد بزرگــی را 
در اســتقلال به دســت 

آورد، نبایــد در مقابل این 
مســائل مهــم بی تفــاوت 

باشــد و طــوری رفتــار کنــد که 
انگار مســائل اخیر که مطرح 
شــده، هیچ ارتباطی با دوران 

مدیریــت او نــدارد!


